
JAK URZĄDZIĆ PODWÓRKO PRZY ŁĄCE

MAZURSKIEJ?
Załączniki do raportu z konsultacji społecznych

ZAŁĄCZNIK 1 – NOTATKA ZE SPOTKANIA

KONSULTACYJNEGO, 23.06.2022 R.

Informacje o spotkaniu

Sposób zbierania opinii: Opinie zbierane były podczas spotkania konsultacyjnego

(w tym również od obecnych na spotkaniu przedstawicieli dzieci i młodzieży) oraz

za pomocą poczty elektronicznej.

Miejsce spotkania: podwórko w kwartale ulic: Kromera, Bydgoskiej i Łąki

Mazurskiej we Wrocławiu

Termin spotkania: 23.06.2022 r.,, godz. 17:30

Liczba uczestników: 35 (osoby dorosłe), 8 (dzieci i młodzież)

Liczba nadesłanych maili: 1

Inicjator: Wrocławskie Mieszkania

Wsparcie: Agata Pawlak-Lenart (Wrocławskie Mieszkania), Amelia Osińska

(Wrocławskie Mieszkania)

Moderator/ka: Daria Sudoł (FEPS), Hanna Achremowicz (SEK), Krzysztof Ziental

(WSS)

Dodatkowe informacje

Poza mieszkankami i mieszkańcami podwórka przy kwartale ulic: Kromera,

Bydgoskiej i Łąki Mazurskiej we Wrocławiu, na spotkaniu obecni byli

przedstawiciele Rady Osiedla Karłowice – Różanka. W konsultacjach wzięły

również udział dzieci i młodzież (8 osób) mieszkające przy podwórku przy ulicy

Łąka Mazurska, które podczas animacji warsztatowych prowadzonych przez

Hannę Achremowicz (SEK) podzieliły się swoimi opiniami dotyczącymi

zagospodarowania podwórka. Spotkanie cieszyło się dużym zainteresowaniem, a

1



obecne osoby chętnie wyrażały opinie i postulaty dotyczące ich potrzeb w kwestii

zagospodarowania podwórka.  Spotkanie przebiegło w bardzo miłej atmosferze.

W ramach działań informacyjnych m.in.: w serwisie Wrocław Rozmawia utworzono

osobną podstronę o konsultacjach, a w okolicy podwórka rozwieszono 30

plakatów informujących o spotkaniu. Na podwórku umieszczono także tabliczki

zachęcające mieszkańców do podzielenia się opiniami na temat konkretnych

kwestii urządzenia podwórka.

Informacja o konsultacjach wysłana została pocztą elektroniczną do Rady Osiedla

Karłowice - Różanka i lokalnych Centrów Aktywności Lokalnej oraz umieszczona

na sąsiedzkich grupach mieszkańców  osiedla (Facebook).

Zestawienie opinii

l.p. Miejsca postojowe, organizacja ruchu drogowego i pieszego

1. Chcielibyśmy uporządkować sprawę wjazdu i utwardzić drogę. Droga
dojazdowa to największa bolączka. (opinia pojawiająca się wielokrotnie)

2. Opinia zgłaszająca problem z parkowaniem na podwórku samochodów
należących do prywatnych przedsiębiorców (także mieszkańców).

3. Wniosek o uporządkowanie i utwardzenie miejsc parkingowych dla
mieszkańców.

4. Zgłoszenie uporczywego problemu, jakim jest nierówna droga na podwórku.
(opinia pojawiająca się wielokrotnie)

5. Zgłoszony problem ogromnych kałuż, które pojawiają się na drogach
podwórka po deszczach. Potrzebne jest odwodnienie.

6. Wniosek o to, dojazd śmieciarek był tylko z zewnątrz podwórka. Aby
śmieciarki nie przejeżdżały przez podwórko, gdyż jest to uciążliwe dla
mieszkańców oraz dodatkowo dewastuje drogę na podwórku (zbyt ciężki
sprzęt do aktualnej nawierzchni). (opinia powtarzająca się wielokrotnie)

7. Zapytane o to, czy jak będzie wyremontowana droga, to czy będą
ograniczniki?

8. Zapytanie o to, czy można zainstalować lustro przy wyjeździe przy ul.
Bydgoska-Kromera? Poprawiłoby to bezpieczeństwo ruchu w tej okolicy
(aktualnie jest utrudniona widoczność przy tym wyjeździe). (Zapytanie do
ZDIUM)

9. Wniosek, aby ciągi piesze nie były betonowe.
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10. Opinia, aby miejsca parkingowe dla mieszkańców były zorganizowane
dookoła terenu podwórka.

11. „Przy bramie Kromera 5 są duże wyboje na drodze, jak popada deszcz.”

12. “Żadnych samochodów pod oknami!”

13. Wniosek o miejsca parkingowe były oznaczone dla mieszkańców
(przyporządkowane).

14. Wniosek o postawienie pachołków, aby samochody nie parkowały na
chodniku.

15. Wniosek, aby przy blokach były chodniki.

16. Opinie o utworzenie przedeptów przez podwórko w tych miejscach, gdzie
zwyczajowo chodzą mieszkańcy (widoczne trasy na trawie), a także przy
Bydgoskiej 12 (obok dawnego boiska) oraz od bramy Kromera 11.

17. “Z powodu dziur na drogach na podwórku jest niebezpiecznie!”

18. Opinia wyrażająca potrzebę zakazu wjazdu samochodów ciężarowych na
podwórko.

l.p. Miejsca rekreacji

19. Opinia zgłaszająca potrzebę powstania boiska do piłki nożnej i koszykówki
jako miejsce rekreacji dla młodzieży - z bezpieczną, gumową nawierzchnią i
piłkochwytami. (opinia powtarzająca się kilkukrotnie)

20. Wniosek, aby boisko do gry powstało, tam gdzie było stare boisko. (opinia
powtarzająca się kilkukrotnie)

21. Wniosek o powstanie placu zabaw dla dzieci. (opinia powtarzająca się
kilkukrotnie)

22. Opinia wyrażająca potrzebę obecności większej ilości ławek. (opinia
pojawiająca się kilkukrotnie).

23. Wyrażona obawa, że jak pojawią się ławki, to będą na nich przesiadywać
osoby spoza podwórka spożywające alkohol.

24. Wniosek o postawienie siłowni na powietrzu. Jako pozytywny przykład
miejsca do rekreacji dla mieszkańców podano ul. Kasprowicza
:„Chcielibyśmy, aby u nas było takie miejsce”.

25. Opinia wskazująca potrzebę postawienia stojaków na rowery. Aktualnie nie
ma takowych na podwórku. (opinia pojawiająca się kilkukrotnie)
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26. Opinia wyrażająca potrzebę reaktywacji placu zabaw dla dzieci, ale
dołożeniem elementów, których nie było wcześniej (szersza oferta
rekreacyjna).

27. Opinia wnioskująca o to, aby plac zabaw zawierał huśtawki (dla małych i
dużych), karuzelę, piaskownicę.

28. Wniosek, aby plac zabaw był ogrodzony, aby pieski nie wchodziły na jego
teren. (opinia pojawiająca się kilkukrotnie)

29. Postulat, aby place zabaw były usytuowane tak jak kiedyś (boisko i plac
zabaw dla dzieci), aby rodzice widzieli swoje dzieci z okien.

30. Wniosek o postawienie nowego stołu do gry w pin ponga.

31. Postulat o sprzęt sportowy na powietrzu: orbitek, wioślarz, podnoszenie
ciężarów.

32. Opinia mówiąca o potrzebie pomyślenia o osobach starszych
zamieszkujących okolicę. Propozycja realizacji ogrodu społecznego (kilku
skrzyń, w których sąsiedzi mogliby uprawiać wspólnie owoce i warzywa) lub
wspólnego projektu stworzenia niewielkiego skalniaczka.

33. Opinia mówiąca o tym, że realizacja boiska sportowego byłaby cennym
pomysłem – niekoniecznie w przestrzeni nie na samym podwórku, a bliżej
wałów.

l.p. Zieleń

34. „Fajnie, aby podwórko było takie zielone, jakie jest”

35. Wniosek o częstsze koszenie trawy. Trawa na podwórku nie jest
pielęgnowana i urasta do dużej wysokości.

36. Wniosek o pielęgnację i utrzymanie zieleni na podwórku. Aktualnie
posadzone drzewa nie są podlewane i usychają.

37. Czy zieleń zostanie uporządkowana?

38. Czy będą dodatkowe nasadzenia?

39. Opinia na temat utwierdzenia terenu, zgłaszająca potrzebę, aby nośność była
odpowiednia dla samochodów, które odbierają śmieci.

40. Chodniki powinny być wydzielone tak, aby było jak najwięcej zieleni.

41. Wniosek o pozostawienie istniejącej zieleni. (opinia pojawiająca się
wielokrotnie)

42. Wniosek o wycinanie roślin pasożytujących drzewa takich jak jemioła
(aktualnie nie jest to robione).
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43. Opinia wyrażająca brak dbałości o nowe, posadzone drzewa.

44. Uwaga na temat koszenia trawy: skoszono trawę w ubiegłym roku i ta trawa
leżała w  postaci wielkiej przez czas około miesiąca. Zamieszkały w niej jeże i
najprawdopodobniej zostały wywiezione razem z zebraną po tym czasie
trawą.

45. Kto będzie dbał o zieleń i z jaką częstotliwością?

46. Czy będą słupki uniemożliwiające wjazd samochodami na zieleń?

47. Trawa jest koszona bardzo rzadko! Jaka jest możliwość, aby zakupić traktorek
do koszenia trawy, aby wspólnota była to w stanie robić, ale nie prywatnymi
siłami.

48. Opinia wyrażająca potrzebę usunięcia chaszczy i żywopłotu usytuowanych
przy dawnym boisku. Służą jako nielegalne toalety.

49. Wniosek o sprawdzenie czy mogą być wymienione nasadzenia z tego roku.

50. Wniosek o stworzenie klombów z kwiatami.

51. Postulat o posadzenie przy ławkach kwitnących krzewów np.
rododendronów.

52. Wniosek o posadzenie kwitnących krzewów w narożnych „wysepkach”.

53. Opinia mówiąca o tym, że zachowanie i dbanie o zieleń powinno pozostać
priorytetem. Znajdujący się tuż obok plac Kromera jest przestrzenią w pełni
stworzoną z betonu i asfaltu, utrzymującą niezwykle wysokie temperatury. W
związku z tym szczególnie istotne jest, aby podwórka w okolicy były
zazielenione, pełne w drzewa, trawy i krzewy. Zbędne są dodatkowe
betonowe place, czy niezacienione chodniki.

l.p. Miejsca zbiórki odpadów i uporządkowanie kwestii śmieci

54. Wniosek o to, aby na podwórku pojawiły się małe kosze na śmieci, także przy
ławkach (opinia pojawiająca się kilkukrotnie).

55. Wniosek o uporządkowanie miejsc z kontenerami śmietnikowymi (tych,
które istnieją) i zabudowanie ich wiatami śmietnikowymi.

56. Opinia mówiąca o tym, że aktualna ilość śmietników jest odpowiednia i aby
nie zmniejszać ich liczby (opinia pojawiająca się kilkukrotnie).

57. Wniosek o to, aby częściej pojawiały się na podwórku kontenery na wielkie
gabaryty.

58. Opinia mówiąca o tym, że wcześniej kontenery na śmieci były za drzewami
(czyli z tyłu garaży). Wniosek o to, aby ustawić pojemniki pomiędzy garażami,
wtedy śmieciarki nie wjeżdżały by na podwórko.
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59. Wniosek o to, aby składowisko śmieci było w jednym miejscu. Śmieciarka
rozjeżdża drogi.

60. Kontenery (żółte, niebieskie, zielone), które stoją tuż przy chodniku powinno
zostać umieszczone w ukrytej wiacie aby zachować estetykę podwórka.

61. Należy też pamiętać, że dla mieszkańców okolicy Łąka Mazurska to ulica
prowadząca do Wałów nad Odrą. Część okolicznych mieszkańców z pl.
Kromera przechadza się tędy aby dotrzeć do Odry. Z myślą o tym należy też
pamiętać o śmietnikach, których w tamtej okolicy po prostu od zawsze
brakuje. Co więcej powinny być to śmietniki zakryte: „eleganckie".

l.p. Pozostałe pytania, opinie i postulaty

62. Których miejsc konkretnie dotyczą konsultacje?

63. Zgłoszony problem braku kanalizacji oraz drenażu na podwórku.

64. Wniosek o oświetlenie podwórka (opinia pojawiająca się wielokrotnie)

65. Opinia mówiąca o tym, że teren przy ul. Łąka Mazurska 10-12, stanowi
kontrowersyjny punkt jeśli chodzi o śmieci, ponieważ jest to teren prywatny.

66. Zapytanie czy można poustawiać beczki na deszczówkę, którą będzie można
wykorzystać do podlewania.

67. Wniosek, aby pozostały miejsca do wieszania prania, ogólnodostępne dla
mieszkańców (mieszkańcy  znicz korzystają).

68. Kiedy rozpoczną się prace? Jak długo potrwają?

69. Nie możemy doprosić się o wyremontowanie elewacji budynku, z drapanym
tynkiem, który wygląda już bardzo nieestetycznie. Dostajemy odpowiedzi, że
jest to „zabytkowy tynk poniemiecki”.

70. Zapytanie o wodę opadową:” Dlaczego płacimy za nią?”

71. Wniosek o postawienie „przypominajki” dla osób z pieskami, aby sprzątały po
swoich pupilach oraz o postawienie kubła na psie odchody.

72. Wniosek, aby trzepaki zostały (opinia pojawiająca się kilkukrotnie)

73. Na terenie podwórka stoi czyść garaż prywatny. Nie wiadomo do kogo należy.
Najprawdopodobniej właścicielem mieszka przy ulicy Bydgoskiej (brama  12)

74. Zgłoszony problem wilgotnych piwnic.

75. Na podwórku jest ciemno. Potrzebne jest oświetlenie, szczególnie na
drogach komunikacyjnych do śmietników.
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ZAŁĄCZNIK 2 – MOBILNY PUNKT

KONSULTACYJNY, 29.06.2022 R. (15.00–18.00)

Mobilny punkt konsultacyjny umiejscowiony został w przestrzeni podwórka oraz

przy wejściach na podwórko z otaczających ulic. Co około 30 minut moderatorzy

(Tadeusz Mincer i Jan Chrzan, FEPS) zmieniali lokalizację punktu, by dotrzeć do jak

największej liczby mieszkańców i mieszkanek. W ramach punktu dystrybuowane

były zaproszenia do udziału w konsultacjach oraz wypełnienia formularza online,

dostępnego na stronie internetowej konsultacji.

Opinie zbierano również do urny, dostępnej w punkcie konsultacyjnym.

Z możliwości konsultacji w mobilnym punkcie konsultacyjnym skorzystało 30

osób.

Zestawienie opinii i postulatów

● Wyrównanie podłoża i remont głównej alejki przecinającej podwórko.

● Sprzęt sportowy jak na wyspie słodowej (w formie “Herkules”)

● Plac zabaw powinien zawierać trampolinę i huśtawkę “gniazdo”.

● Na podwórku można zainstalować stoły z planszą do gry w szachy.

● Należy przywrócić plac zabaw i boisko. Ważne, by plac zabaw zawierał

atrakcje również dla mniejszych dzieci. Dobrą inspiracją może być plac

zabaw w Parku Wschodnim. Boisko powinno zostać odpowiednie

ogrodzone. Na podwórku można wybudować też siłownię plenerową i park

dla psów. Należy bardziej zadbać o zieleń istniejącą na podwórku. Należy

zainstalować więcej koszy na śmieci (a przynajmniej przywrócić te

usunięte).

● Plac zabaw powinien zawierać tyrolkę.

● Wyremontować chodnik prowadzący przez podwórko, tak, by było one w

pełni dostępne dla osób poruszających się na wózku. Zadbać, by takie osoby

mogły bezproblemowo opuścić podwórko od strony Odry.

● Na podwórku należy zainstalować siłownię plenerową - najlepiej pod

zadaszeniem, aby chroniła przed deszczem i mocnym słońcem -

uwzględniając potrzeby osób mniej sprawnych oraz osób starszych.

7

http://www.wroclaw.pl/konsultacje


● Plac zabaw powinien zawierać dużą zjeżdżalnię.

● Należy wyciąć krzewy i zaprowadzić ogólny porządek na podwórku.

Wyremontować drogę w środku podwórka.

● Pilne wycięcie krzaków i drzew przy śmietniku w obecnym miejscu. Bardzo

pilne wyrównanie drogi od Bydgoskiej 1 do Kromera 17.

● Należy przywrócić boisko na podwórku. Boisko powinno być wielofunkcyjne

- zawierać zarówno bramki do piłki nożnej, jak i kosze do gry w koszykówkę

oraz słupki do rozwieszenia siatki do gry w siatkówkę.

● Ścianka do gry w tenisa ziemnego na podwórku.

● Nowy plac zabaw powinien zawierać elementy interaktywne - urządzenia

dźwiękowe lub związane z wodą.

● Plac zabaw powinien zostać ogrodzony i zawierać huśtawki. Ważne, by był

bezpieczny.

● Plac zabaw powinien zawierać drążki do przechodzenia między

urządzeniami oraz huśtawki. W ziemi można zainstalować trampoliny.

● Należy wykonać drogę dla samochodów przez podwórko oraz plac zabaw

dla dzieci.

● Śmietniki na podwórku powinny być zamykane na klucz. Przez podwórko

powinna prowadzić droga dla samochodów. Należy postawić nowy plac

zabaw.

● Należy wyremontować chodniki w podwórku.

● W podwórku powinny się znaleźć boisko wielofunkcyjne i siłownia

plenerowa.

● W podwórku należy wydzielić miejsce na grilla.

● Wydzielić ogródki, z których każdy będzie mógł korzystać. Zainstalować

kilka hamaków.

● Plac zabaw powinien zawierać zabawki edukacyjne oraz małe domki.

● W podwórku należy wydzielić park dla psów. Plac zabaw powinien zawierać

tyrolkę, huśtawki i zjeżdzalnie.

● Należy odnowić piaskownice, które są na podwórku.

● Brakuje miejsca do parkowania rowerów.
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ZAŁĄCZNIK 3 – NOTATKA Z KONSULTACJI Z
MŁODYMI
Konsultacje dzieci i młodzieży odbywały się równolegle z konsultacjami dorosłych.

Prowadzone były przez Stowarzyszenie Edukacji Krytycznej (SEK). Obejmowały

następujące działania:

● Warsztaty konsultacyjne (22.06.2022 r.) w Szkole Podstawowej nr 7 przy ul.

Brȕcknera – wzięli w nich udział uczniowie i uczennice z klas 1-4 (12 osób),

mieszkający nieopodal podwórka, wskazani przez placówkę. W ramach

spotkania układano mapę podwórka i rozmawiano o tym, jak spędza się

tam czas wolny i o tym, w jaki sposób remont podwórka może

odpowiedzieć na ich potrzeb.

● Piknikowe warsztaty z młodymi w podwórku (23.06.2022 r., godz. 17.30; 8

osób). Oprócz zabaw typowo piknikowych (puszczanie baniek, malowanie

wielkiej pracy plastycznej czy malowania twarzy), rozmawiano o tym, co już

dzieje się w podwórku oraz co mogłoby się zmienić. Odbyło się też

oprowadzanie po podwórku (wskazanie ważnych miejsc).

Osoby, które nie miały możliwości wzięcia udziału w warsztatach, mogły wysłać

opinię lub rysunek drogą mailową, jednak nikt nie skorzystał z tej możliwości.

W konsultacjach dzieci i młodzieży wzięło w sumie udział 20 osób. Ich opinie

zostały włączone do zestawienia wszystkich opinii.

Zebrane opinie młodych

● Część podwórka od ul. Łąka Mazurska 10-12 została odgrodzona przez to, że

jeden mieszkaniec posadził tam krzewy i to zagrodziło przejście na ten

teren pomiędzy żywopłotem poprzez umieszczenie w przejściu kolczastych

patyków. Młodzi mieszkańcy chcieliby, aby i ta część była dostępna dla

wszystkich osób.

● Część podwórka od strony budynków przy ul. Łąka Mazurska 2-8 jest

niewykorzystana. Można by tam postawić drugi stół pingpongowy -

młodzież chętnie korzysta z istniejącego już stołu i proponowała

postawienie kolejnego.
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● Po zmroku w podwórku jest ciemno - jest tylko jedna lampa od ul.

Bydgoskiej. Młodzi mieszkańcy i mieszkanki zaproponowali ustawienie

większej liczby lamp, w tym lampy nad terenem “boiska”.

● Należy odnowić chodnik, który przechodzi przez podwórko równolegle do

Kromera - gdy pada deszcz zamienia się on w błoto.

● Przy ul. Kromera znajduje się szkoła jazdy, która parkuje swoje samochody w

podwórku. Nie podoba się to mieszkańcom, ponieważ ogranicza ich

przestrzeń na parkowanie.

● W okolicy boiska można zlikwidować miejsca parkingowe, żeby nie było

ryzyka uszkodzenia samochodów piłką. Można za to stworzyć miejsca

parkingowe w okolicy Kromera 5, ponieważ jest to niewykorzystany teren.

● Znajdujące się na terenie podwórka krzaki są dla niektórych dzieci

przestrzenią zabawy (określono je jako labirynt). W niektórych jednak

miejscach są one zaniedbane lub stwarzają przestrzeń zachęcającą do

śmiecenia lub nocowania osoby bezdomne.

● Za stołem ping-pongowym (w kierunku ul. Bydgoskiej) znajduje się ławka

na której często śpią osoby bezdomne. Młodzież zaproponowała, aby

zlikwidować zaniedbane krzaki, które osłaniają tę ławkę, aby nie była już tak

“zachęcającym” do noclegu miejscem.

● Koło ławek na podwórku powinny powstać małe śmietniki. Również w

okolicach dzikiego boiska pOwinien powstać jeden śmietnik.

● Na podwórku znajduje się dzikie boisko, gdzie dzieci i młodzież grają w

piłkę. Samodzielnie wyznaczyły tam bramki. Zachowanie funkcji sportowej

jest dla młodych mieszkańców i mieszkanek priorytetem podczas remontu

podwórka. W miejscu dzikiego boiska mogłoby powstać małe boisko

zarówno do piłki nożnej, jak i koszykówki na powierzchni z tartanu. Obok

niego mogłaby się znajdować ławka. Z tyłu boiska rosną natomiast krzewy

róż, które częściowo są już zniszczone. Młode osoby proponowały wycięcie

tych krzewów.

● Na wysokości budynku Łąka Mazurska 8 znajduje się piaskownica oraz stół

pingpongowy. Jest to przestrzeń, w której młodzież spędza najwięcej czasu.

Dorośli i dzieci również korzystają ze stołu do ping ponga. Mieszkańcy

zaproponowali, żeby zlikwidować znajdującą się w tym miejscu piaskownicę

(są 2 piaskownice na podwórku) i zamiast niej postawić kilka sprzętów do
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ćwiczeń na świeżym powietrzu (rowerek, urządzenie do ćwiczenia mięśni

obręczy barkowej, twister).

● Na podwórku znajdował się plac zabaw, jednak obecnie pozostałą już po

nim tylko piaskownica oraz kilka opon wbitych w ziemię. Młodzi mieszkańcy

i mieszkanki proponowali, aby powstał w tym miejscu nowy, niewielki plac

zabaw. Zaproponowano likwidację piaskownicy, ale zamiast niej cały plac

mógłby się znajdować na piasku. Młodzi wymienili również następujące

urządzenia: karuzelę, tyrolkę, zjeżdżalnię, huśtawki klasyczne, huśtawkę

gniazdo oraz bujaki dla małych dzieci.

● Podczas konsultacji w szkole podstawowej, dzieci stwierdziły, że wolałyby na

podwórku siłownię niż plac zabaw. Gdyby miał jednak powstać plac, to

najważniejszym elementem byłaby przede wszystkim tyrolka.

● Dzieci w szkole zwróciły uwagę na fakt, że plac zabaw znajduje się również

w sąsiednim podwórku i na konsultowanym podwórku nie musi być tak

duży. Dzieci uznały, że najważniejsza i priorytetowa jest funkcja sportowa

podwórka.

● Na podwórku jest sporo śmieci, w tym sporo butelek, ważne jest, żeby je

uprzątnąć.

● Pojawiły się pojedyncze głos, aby podwórko pozostało niezmienione ze

względu na dziką i interesującą zieleń.

● Problemem jest obsypywanie stołu do ping ponga piaskiem przez

nieznanych sprawców oraz fakt, że niektórzy rozbijają szklane butelki koło

stołu i znajduje się tam sporo szkła.

● W mieszkaniu przy Kromera podłoga się trzęsie kiedy jadą tramwaje.

ZAŁĄCZNIK 4 – OPINIE NADESŁANE DROGĄ
MAILOWĄ
Mail nr 1 z dn. 4 lipca 2022 r.

Szanowni Państwo,
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w związku z trwającymi konsultacjami społecznymi zagospodarowania podwórka

przy Łące Mazurskiej pozwalamy sobie przesłać nasze sugestie dotyczące tej

przestrzeni.

Przede wszystkim sądzimy, że zachowanie i dbanie o zieleń powinno pozostać

priorytetem. Znajdujący się tuż obok plac Kromera jest przestrzenią w pełni

stworzoną z betonu i asfaltu, utrzymującą niezwykle wysokie temperatury. W

związku z tym szczególnie istotne jest, aby podwórka w okolicy były zazielenione,

pełne w drzewa, trawy i krzewy. Zbędne są dodatkowe betonowe place, czy

niezacienione chodniki.

Jesteśmy otwarci na realizowane w tej okolicy projekty (np. na plac zabaw), ale też

należy pomyśleć o osobach starszych zamieszkujących okolicę. Może dobrym

pomysłem byłoby zrealizowanie ogrodu społecznego (kilku skrzyń, w których

sąsiedzi mogliby uprawiać wspólnie owoce i warzywa?) lub wspólny projekt

realizacji niewielkiego skalniaczka?

Należy też pamiętać, że dla mieszkańców okolicy Łąka Mazurska to ulica

prowadząca do Wałów nad Odrą. Część okolicznych mieszkańców z pl. Kromera

przechadza się tędy aby dotrzeć do Odry. Z myślą o tym należy też pamiętać o

śmietnikach, których w tamtej okolicy po prostu od zawsze brakuje.

Co więcej powinny być to śmietniki zakryte: „eleganckie", a kontenery (żółte,

niebieskie, zielone), które stoją tuż przy chodniku powinno zostać umieszczone w

ukrytej wiacie aby zachować estetykę podwórka.

Sądzimy także, że cenne byłoby zrealizowanie boiska, ponieważ nie ma ich w

najbliższej okolicy (aktywność sportowa okolicznych mieszkańców jest najczęściej

realizowana jako biegu lub jeżdżenie na wałach nad Odrą lub w pobliskich beach

barze Prosto z Mostu, w którym są dwa boiska do siatkówki plażowej, tor

przeszkód dla dzieci oraz dwa „dmuchańce"), a najbliższe jest przy al. Jana

Kasprowicza – co od nas jest bardzo daleko. Realizacja boiska sportowego byłaby

cennym pomysłem: może nawet w przestrzeni nie na samym podwórku a bliżej

wałów?

Z wyrazami szacunku,
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Wiktoria Morawska [usunięto informację o wieku] & Adam Wawrzyńczyk [usunięto

informację o  wieku]

Mail nr 2 z dn. 26 lipca 2022 r.

Wielce Szanowna Pani Hanno,

Dziękuję za możliwość wypowiedzenia się w sprawie Wrocławskiego Budżetu

Obywatelskiego. Odkąd mieszkam przy ul. Kromera [usunięto dane adresowe],

narastającym problemem jest brak odwodnienia i zła „jakość" nawierzchni

prowadzącej do koszy na śmieci. Ponadto, opady atmosferyczne powodują, iż

deszczówka gromadzi się w ubytkach drogi i przez wiele dni tworzy kałuże, które

uniemożliwiają dojście do miejsca składowania odpadów. Remont nawierzchni

jest więc najważniejszą potrzebą dla mieszkańców.

W kwestii wyglądu naszego podwórza, ostatnio dokonane zadrzewienia okazały

się bezskuteczne- wszystkie rośliny uschły. Należałoby więc usunąć chore drzewa i

zasadzić w ich miejsce nowe.

Rozmawiałem ze starszymi paniami mieszkającymi w klatce nr 3 i 5. Według nich

pomysł zmniejszenia liczby miejsc na odpady nie jest dobre, gdyż nie mają one sił

na dłuższe spacery z obciążeniem po zabłocony podwórzu.

Z wyrazami szacunku,

[zanonimizowano]

[usunięto dane kontaktowe]
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Fot. 1. Załącznik do maila. Zniszczona nawierzchnia podwórka: duże kałuże
pełne wody, zaparkowany samochód.

Fot. 2. Załącznik do maila. Zniszczona i krzywa nawierzchnia podwórka:
duże kałuże pełne wody, zaparkowane samochody..

ZAŁĄCZNIK 5 – OPINIE NADESŁANE PRZEZ
FORMULARZ OPINII

Zachowano pisownię oryginalną.

Pytanie 1: Czy bywasz na omawianym podwórku? Co na nim robisz? Czy coś

utrudnia Ci funkcjonowanie w tym miejscu?

l.p
.

Opinia

1 Jestem mieszkańcem bloku przyległego do podwórka. Na przestrzeni kilku
ostatnich lat używam go na co dzień. Parkuję tu samochód, wyrzucam
śmieci, bywam praktycznie codziennie.
Utrudnienia jakie zauważam skupiają się głównie wokół następujących
kwestii:

● problemy z dojazdem do posesji od strony podwórka (fatalny stan
drogi okalającej)

● kałuże zalegające przez dłuższy czas, czasami uniemożliwiające
komunikację (brak drożnego odpływu)

● brak wiat śmietnikowych czego rezultatem są odpadki rozrzucane
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przez wiatr i ptactwo (nie wspominając o paskudnym widoku)
2 Tak, wychowałam się tutaj. Obecnie przychodzę z moim małym synkiem

odwiedzić dziadka. Niestety podwórko jest mocno zaniedbane. Brakuje
placu zabaw dla dzieci, w krzakach pełno szkła, śmieci, zwierzęcych
odchodów.

3 Bywamy z partnerką w okolicy: szczególnie spacerując w stronę Odry.
4 Jesteśmy z partnerem okolicznymi mieszkańcami: zamieszkujemy po

drugiej stronie ulicy przy ul. Giżyckiej. Na podwórku przy Łące Mazurskiej
bywamy spacerując w stronę wałów Odry.

5 Bywam, jest to piękne miejsce z mnóstwem zieleni, dzięki temu jest cień i
chłód.

6 Mieszkam przy ul. Bydgoskiej. Z podwórka trudno jest korzystać, ponieważ
jest zaniedbane, brakuje ławek czy placu zabaw dla dzieci. Obecnie przez
podwórko przechodzę tylko w drodze do auta lub śmietnika. Niestety...

7 Tak bywam, ale głównie po to żeby pozbyć się śmieci i zaparkować
samochód. Życie utrudnia brak jakiejkolwiek infrastruktury dla dzieci,
pozostałości po rozebranych urządzeniach, kupy po pupilach sąsiadów i
śmieci przy śmietnikach i ich subtelny inaczej zapach. Obecne piaskownice
są w opłakanym stanie, a przez pupile sąsiadów strach się w nich bawić.

8 Bywam
9 Tak, jestem mieszkańcem ul. Łąka Mazurska. Głównym utrudnieniem jest

brak porządku
10 Wnoszę śmieci. Stan drogi do śmietnika jest katastrofalny.
11 Mieszkam na ul. Bydgoskiej, na podwórku robię niewiele ze względu na jego

zaniedbany stan a chciałabym to zmienić. Spodziewam się dziecka i martwię
się o jego bezpieczeństwo podczas zabawy na tym podwórku na, którym nie
ma takiego miejsca

12 Tak bywam. Przychodzę z dziećmi. Przeszkadzają auta zapracowane bez
ładu i składu oraz śmietniki.

13 Bywam , gdy wynoszę śmieci grzęznę w błocie , nie ma oświetlenia , świecę
latarką.

14 1. Jestem mieszkańcem - ul. Bydgoska.
2. Korzystam z podwórka wraz z moimi dziećmi (miejsce zabaw, spacerów,
miejsce parkowania pojazdów, rozwieszanie prania).
3. Utrudnia funkcjonowanie:
- brak utwardzonych dróg wewnątrz podwórka (podwórko od strony ul.
Bydgoskiej w czasie powodzi w 1997 r. zostało zalane olejem opałowy
służącym do ogrzewania budynku - stąd koniczność utwardzenia drogi
kostką brukową dla eliminacji zanieczyszczenia gruntu).
- brak zamkniętych i zadaszonych śmietników (możliwy jeden punkt na całe
podwórko).
- brak placu zabaw.

15 Bywam regularnie, mam tam bliską rodzinę.
16 Bywam,nie robię nic bo nic nie ma
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17 Mieszkam pod adresem Kromera 9, rzadko bywam dłużej na podwórku z
powodu patologii spożywającej alkohol, przesiadującej na ławkach, głośno
awanturującej się i załatwiającej potrzeby fizjologiczne w okolicach
żywopłotu znajdującego się z centralnej części podwórka.

18 mieszkam z oknem na to podwórko, chodze tam na spacery z kotem
19 Tak. Siedzę. Nie
20 Brakuje latarni - wieczorami przy śmietnikach jest całkiem ciemno
21 Bywam, brakuje tam nowych (niepołamanych ławek). Ale dobrze że jest

dużo zieleni

Pytanie 2: Podwórko przy ul. Łąka Mazurska to miejsce ważne dla

mieszkańców. Jak należy zorganizować tu ruch aut i sposób ich parkowania?

l.
p.

Opinia

1 Obecne rozwiązanie wydaje się z gruntu dobre, należałoby je jedynie nieco
zmodyfikować i udoskonalić tzn. całość w dalszym ciągu powinna opierać się
na drodze okalającej podwórze, przy drodze znajdować powinny się miejsca
parkingowe (parkowanie pod kątem prostym do ulicy, co zaoszczędzi
miejsce) Droga asfaltowa lub ubita (dobrej jakości) z odpływami na
deszczówkę. Opcjonalnie wjazd na podwórze jedynie dla mieszkańców. Wiaty
ze śmieciami umiejscowione jedynie przy wjazdach tak by ciężkie pojazdy nie
psuły drogi.

2 Droga jest notorycznie rozjeżdzana przez śmieciarki. Remont jest konieczny
w szerszym zakresie niż podypanie jakimś grysem dziur. Po prostu trzeba
zrobić drogę asfaltową, koniecznie ze spowalniaczmi, żeby nikt tam nie
szarżował. Moim zdaniem niewiele aut tam parkuje, głównie ze względu na
błoto i dziury, nikt nie chce sobie uszkodzić zawieszenia. Jednak miejsca
parkingowe są potrzebne. Z przodu ulicy Bydgoskiej oraz Na Łące Mazurskiej
wszystko jest zajęte, zwłaszcza w weekendy jest problem, gdy ludzie
przyjeżdżają sobie na grille, spacery nad Odrą i zajmują miejsca
mieszkańców.

3 Należy je uporządkować.
4 Aktualnie przy ulicy Łąka Mazurska w jej wzdłuż znajduje się chodnik + drugi

chodnik bliżej bloków (w sumie dwa pasy chodników). W efekcie auta parkują
na pierwszym chodniku bliżej ulicy. Jest to w pełni zrozumiałe: szczególnie, że
nikt nie korzysta z tego pasa chodnika bliżej ulicy, a wyłącznie z chodnika
bliżej budynków. Mimo tego parkowanie w tym miejscu jest problematyczne,
ponieważ nie ma tam wyznaczonych pasów do parkowania, co często
skutkuje tym, że auta parkują na wiele sposobów. Wydaje się, że warto byłoby
rozważyć rozsądne zorganizowanie tej przestrzeni tak, aby kierowcy wiedzieli
gdzie parkować.
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5 A po co tam ruch aut i możliwość parkowania? Są miejsca parkingowe po
zewnętrznej stronie osiedla. Tutaj niech zostanie zieleń i cisza.

6 Można by poszerzyć drogi wewnętrzne, aby możliwe było prostopadłe
parkowanie do budynków. Może to rozwiąże problem brakujących miejsc i
parkowania na trawnikach.
Droga wewnętrzna przy budynku Bydgoska 8-12 to jedna wielka dziura z
kałużami, w których dzieci zatapiają deski z gwoździami i śrubami, pewnie z
racji braku możliwych innych zabaw na osiedlu :/

7 Należy zacząć od naprawy nawierzchni i wyznaczenia miejsc parkingowych
pod każdym blokiem, bo jest ich zdecydowanie za mało. Pod niektórymi
blokami wg nie ma miejsc parkingowych. Sama organizacja ruchu powinna
być jednokierunkowa i niemożliwa do około podwórka (dla bezpieczeństwa
dzieci przebywających na podwórku - jak będzie ładna droga to zacznie się
pędzenie i omijanie korków na Kromera, przez podwórko)

8 Nie mam zdania
9 Droga i miejsca parkingowe powinny być zlokalizowane wzdłuż kamienic od

strony ul. Kromera i Bydgoskiej
10 Miejsca parkingowe są konieczne, ale powinny być wydzielone 2 lub 3

utwardzone place z krótką drogą dojazdową
11 Auta nie powinny parkować bezpośrednio pod oknami, przytulone do ściany

bloku
12 Pozostawić istniejące ciągi komunikacyjne ale poprawić ich nawierzchnię.

Należałoby wyznaczyć kilka miejsc postojowych ale nie wyznaczać parkingu.
13 Na pewno wyznaczyć miejsce , nie mogą kolidować ze śmieciarką.I

spowalniacze, przy wyjeździe na Bydgoską koniecznie lustro.
14 Wyznaczone ciągi komunikacyjne są ok, natomiast konieczne jest ich

utwardzenie z kostki brukowej. Podwórko od strony ul. Bydgoskiej w czasie
powodzi w 1997 r. zostało zalane olejem opałowy służącym do ogrzewania
budynku (który obecny jest w gruncie do dnia dzisiejszego) - stąd
konieczność utwardzenia drogi kostką brukową dla eliminacji
zanieczyszczenia.
Proszę uwzględnienie w koncepcji również miejsc parkingowych na
podwórku, jest to bardzo praktyczne i pomocne - obecnie od strony ul.
Bydgoskiej pakujemy wzdłuż budynku, jest to ok.

15 Zdecydowanie ilość miejsc parkingowych powinna być dostosowana do
potrzeb mieszkańców (wystarczy spojrzeć ile samochodów stoi i jak są
ustawione. Jakakolwiek likwidacja miejsc postojowych znacząco pogorszy
jakość życia mieszkańców - nie mam tu na myśli mieszkańców budynków
przy samym podwórku, ale całego osiedla bo samochody magicznie nie
znikną tylko będą parkowane w innych miejscach, często z naruszeniem
przepisów.

16 Nie ma być parkingu
17 Można zaplanować ruch jednokierunkowy, samochodów parkujących na

podwórku jest wiele. Duże szkody w nawierzchni, również trawników,
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powodują samochody dostawcze mieszkańców. Można by zakazać wjazdu i
parkowania na podwórku pojazdów o masie całkowitej powyżej 2,5t.

18 wydzielone dla mieszkańców miejsca postojowe bez ingerencji w zielen
19 Tak jak jest w tym momencie

Pytanie 3: Czy masz jakieś sugestie dotyczące ławek, stojaków rowerowych,

miejsc dla dzieci oraz innych elementów małej architektury?

l.p. Opinia

1 Sugeruję zachować jak najbardziej "zielony" charakter miejsca, bez zbytniego
ingerowania w infrastrukturę małej architektury. Nowe proste ławki +
zadbany trawnik na samodzielną organizację miejsca (np. koc piknikowy,
rower itp.)

2 Ławki zawsze budzą kontrowersje. Z jednej strony ławki w cieniu, zwłaszcza
przy placu zabaw są bardzo potrzebne. Z drugiej strony wieczorami zebrania
młodzieży i niestety nietrzeźwych osobników powodują, że takie punkty
spotkań są bardzo uciążliwe dla mieszkańców. Myślę,że ze stojaków na rowery
mieszkańcy nie będą korzystać, chyba że pojawią się przy bramach. Ludzie
mają piwnice i tam trzymają rowery. Przydałby się plac zabaw na tej części,
gdzie nie ma boiska i stołu do ping ponga. Plac zabaw dla małych dzieci
powinien być koniecznie ogrodzony (psie i kocie kupy, bezpieczeństwo).
Bardzo fajny plac jest na przykład niedaleko w Parku Konopnickiej, zwłaszcza
podłoże ma znaczenie. Żwir i piach to kiepski pomysł, świetne są takie
specjalne maty. Problem polega na tym, że rano obie piaskownice są w
słońcu, natomiast po południu, gdy jest tam już cień, zbiera się starsza
młodzież, której aktywność zagraża maluszkom w piaskownicy. Moim
zdaniem podwórko jest na tyle duże, że jedna część może być przeznaczona
dla młodzieży (np. ogrodzone boisko do koszykówki), natomiast placyk zabaw
dla dzieci może być z drugiej strony. Wówczas będzie znacznie bezpieczniej.
Należy też przyciąć lub zlikwidować te krzaczory po środku , ponieważ
niestety widziałam tam nie raz osoby zażywające narkotyki, pijące alkohol,
może się tam ukryć potencjalny podglądacz (za czasów mojego dzieciństwa
bardzo często się to zdarzało, chociaż żywopłot był regularnie podcinany).

3 Sądzimy także, że cenne byłoby zrealizowanie boiska, ponieważ nie ma ich w
najbliższej okolicy (aktywność sportowa okolicznych mieszkańców jest
najczęściej realizowana jako biegu lub jeżdżenie na wałach nad Odrą lub w
pobliskich beach barze Prosto z Mostu, w którym są dwa boiska do siatkówki
plażowej, tor przeszkód dla dzieci oraz dwa „dmuchańce"), a najbliższe jest
przy al. Jana Kasprowicza – co od nas jest bardzo daleko. Realizacja boiska
sportowego byłaby cennym pomysłem: może nawet w przestrzeni nie na
samym podwórku a bliżej wałów?
Na pewno trzeba też zadbać o zieleń: jest ona priorytetem. Może warto dodać
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również miejsca do wspólnego tworzenia upraw?
4 Przede wszystkim sądzimy, że zachowanie i dbanie o zieleń powinno

pozostać priorytetem. Znajdujący się tuż obok plac Kromera jest przestrzenią
w pełni stworzoną z betonu i asfaltu, utrzymującą niezwykle wysokie
temperatury. W związku z tym szczególnie istotne jest, aby podwórka w
okolicy były zazielenione, pełne w drzewa, trawy i krzewy. Zbędne są
dodatkowe betonowe place, czy niezacienione chodniki.
Jesteśmy otwarci na realizowane w tej okolicy projekty (np. na plac zabaw),
ale też należy pomyśleć o osobach starszych zamieszkujących okolicę. Może
dobrym pomysłem byłoby zrealizowanie ogrodu społecznego (kilku skrzyń, w
których sąsiedzi mogliby uprawiać wspólnie owoce i warzywa?) lub wspólny
projekt realizacji niewielkiego skalniaczka?
Należy też pamiętać, że dla mieszkańców okolicy Łąka Mazurska to ulica
prowadząca do Wałów nad Odrą. Część okolicznych mieszkańców z pl.
Kromera przechadza się tędy aby dotrzeć do Odry. Z myślą o tym należy też
pamiętać o śmietnikach, których w tamtej okolicy po prostu od zawsze
brakuje.
Co więcej powinny być to śmietniki zakryte: „eleganckie", a kontenery (żółte,
niebieskie, zielone), które stoją tuż przy chodniku powinno zostać
umieszczone w ukrytej wiacie aby zachować estetykę podwórka.
W okolicy nie ma też stojaków na rowery, które na pewno warto byłoby
rozważyć (może zamykana wiata dla mieszkańców?).

5 Zostawcie zieleń. Przydałoby się tylko kilka ławek dla starszych ludzi, bo jest
ich tam najwięcej. Plac zabaw jest niepotrzebny. Będzie tylko hałas, który
będzie przeszkadzał ludziom, zwłaszcza starszym. To jest osiedle starszych
ludzi, którzy chcą ciszy, zieleni, spokoju.

6 - Teren dawnego boiska żwirowego przerobić na plac sportowy z
nawierzchnią utwardzoną i siatkami dookoła (jak przy Brodziku na ul.
Berenta)
- Dawne 2 piaskownice odremontować, ogrodzić płotkiem i postawić
urządzenia dla dzieci (domki, huśtawki, równoważnie, karuzele, etc)

7 W związku z dużym terenem do dyspozycji, można zrobić strefy odpowiednie
do wieku. Na podwórku mamy dzieci przedszkolne, szkolne i dorosłych i sporo
seniorów - coś dla każdego byłoby super. Instalacje placów zabaw można
wyznaczyć tak, aby było na nim jak najwięcej cienia - przy obecnych
temperaturach takie nasłonecznione place zabaw są niebezpieczne. Stojaki
rowerowe w mojej ocenie nie są tak potrzebne jak miejsca postojowe i place
zabaw oraz miejsca odpoczynku.

8 coś ala skatepark do jazdy na wrotkach/ rolkach
9 Konieczna wymiana ławek oraz ustawienia stojaków na rowery, chociaż myślę

że to drugie raczej nie będzie wykorzystywane przez mieszkańców osiedla.
Brakuje tutaj zorganizowanego, ogrodzonego placu zabaw z trampoliną,
zjeżdżalniami, miejscem do wspinania dla starszych dzieci, huśtawkami,
bujaczkami, zadaszoną piaskownicą - plac na wzór tego przy parku Tołpy. Na
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terenie powinny być również mniejsze śmietniki w tym na odchody psów.
10 Ławki są niezbędne. Siłownia plenerowa w wydzielonym i osłoniętym wyższą

zielenią zakątku.
11 Bezpieczny plac zabaw dla dzieci, miejsce do aktywnej rekreacji, małe boisko

lub sprzęt do ćwiczeń gdzie starsze dzieci i dorośli mogliby swobodnie
odpoczywać

12 Warto zrobić ładny, kameralny plac zabaw przy istniejącej zaniedbanej
piaskownicy. Należy jednak zachować istniejące zazielenienia. Należy
poprawić nawierzchnię alejek i odnowić istniejące ławki. Można wykonać
małe boisko tartanowe do siatki.

13 Ławki w części zielonej plac zabaw.
14 1. Bardzo praktyczne są obecne wieszaki do suszenia prania - proszę o ich

pozostawienie.
2. Brakuje ogrodzonego placu zabaw dla dzieci.
3. Duża ilość ławek nie jest wskazana z uwagi na tendencję ludzi do
spożywania alkoholu na podwórku. W sezonie letnim powszechne są głośne
libacje na podwórku - chcielibyśmy tego uniknąć
4. Proszę o pozostawienie jak największej ilości zieleni na podwórku - w tym
istniejących wysokich żywopłotów.
5. Konieczność budowy zamykanych i zadaszonych śmietników.
6. Nie jest potrzebne oświetlenie na podwórku

15 Stojaki rowerowe są zbędne, bo i tak nikt z nich nie korzysta tylko rowery są
trzymane w komórkach lokatorskich/mieszkaniach. Zabawki dla dzieci
wskazane, ale odporne na wandalizm.

16 Powinno być miejsce na boisko do koszykówki i np
fontanna

17 Poza dwoma piaskownicami brakuje aktywności dla dzieci. Ławki ze względu
na wspomnianą wcześniej patologię bym zlikwidował, albo ograniczył.
Mieszkańcy niewiele z nich korzystają. Stojaki rowerowe uważam za zbędne,
rowery na noc chowamy do piwnic.

18 brakuje ławek w cieniu ;) dotychczasowe miejsce dla dzieci, czyli stół do
ping-ponga ma raczej charakter stołu do spotkan czego w calosci nie neguje

19 Ławki powinny zostać w miejscach których są, przywrócenie boiska do
koszykówki byłoby super sprawą.

20 Nowe ławki i latarnie
21 Potrzeba nowych wygodnych ławek.

Pytanie 4: Czy masz dodatkowe komentarze do planowanej inwestycji?

l.p. Opinia

1 Warto postawić kosze na psie odchody. Może jakaś refleksja zajdzie w
społeczeństwie, brakuje takich małych koszy na śmieci. Zieleń miejska w
ogóle nie dba o to miejsce (krzaczory). A o drogę dojazdową mieszkańcy
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walczą od wielu, wielu lat. Alejki są zarośniete, trudno przejechać wózkiem i
dostać się do piaskownicy.

2 Mam nadzieję, że inwestycja będzie miała swoje zielone i ekologiczne efekty!
Warto też pamiętać, że ekologia i zieleń powinny być priorytetami w okresie
kryzysu klimatycznego i trwającej suszy.

3 Dajcie spokój z placami zabaw w podwórkach- studniach. Wrzaski i krzyki
odbijają się od budynków i wzmacniają. Ludzie chcą odpoczywać, zwłaszcza
emeryci, a nie słuchać krzyków.

4 Na podwórku istnieje duży problem ze śmietnikami. Są 4 miejsca z kubłami,
a może wystarczą 2 większe, zamykane i zadaszone składy.

5 Śmietniki - zmora tego podwórka, mamy 4 stanowiska po milionie
kontenerów w każdym. Nie zadaszone, nie ogrodzone, do tego śmieci do
około - segregacja i prawidłowe wyrzucanie śmieci części mieszkańców jest
kompletnie obce. Może fajnym rozwiązaniem byłyby kontenery podziemne z
wyznaczonym miejscem na kontener gabarytowy, w ilości 2 stanowisk, np.
przy wjeździe od Łąki Mazurskiej (przy garażach) i przy wjeździe od
Bydgoskiej przed numerem 8. Takie rozwiązanie pozwoliłoby aby śmieciarki
nie niszczyły nowej nawierzchni drogi oraz spowodowałoby ograniczenie
brzydkiego zapachu unoszącego się z kontenerów. Jednocześnie brak
kontenerów na powierzchni przyczynił by się do ograniczenia wizyt panów
poszukujących skarbów - co poprawiłoby bezpieczeństwo na podwórku.

6 Coś ala skate park do jazdy na wrotkach / rolkach
7 uregulowanie ścieżek i zieleni, nowe nasadzenia takie jak np. piękne krzewy

hortensji,
8 Uniemożliwić poruszanie się samochodami po całym podwórku w celu

zapobieżenia parkowania na trawnikach .
9 Zdecydowanie pozostawić kameralny charakter podwórka. Pozostawić

nasadzenia (krzewy) i drzewa, dużo trawników. Absolutnie nie tworzyć
parkingu, nie betonować alejek czy ulic (inne przyjazne podłoże). Należy
zastanowić się nad zasłonięciem śmietników (mała architektura). Kameralny
plac zabaw i małe boisko tartanowe byłoby dobrym pomysłem. Może
delikatnie oświetlona alejka, a przy niej odnowione ławki.

10 Nie zmniejszanie śmietników i ich obudowanie.
11 Proszę o pozostawienie i dodanie zieleni.

Zorganizowanie ławek przy placu zabaw - wyeliminowanie pozostałych
Wskazane byłoby małe boisko dla dzieci, lub sam mały plac do gry w piłkę

12 Zdecydowanie nie powinno się usuwać miejsc parkingowych bo samochody
nie znikną tylko "przesuną się" w inne miejsca. Mniej krzewów tylko więcej
drzew dających cień i świeże powietrze.

13 Powinno być kolorowo i dobre oświetlenie takie jak przy podwórku przy
biedronce na Krzywoustego

14 Nie
15 brak zabezpieczeń typu wiata śmietnikowa powoduje notoryczne

plądrowanie ich przez lokalnych lumpow - wysypują odpady na ziemię
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wyławiając puszki lub szukając innych cennych dla siebie przedmiotów, może
śmietniki powinny być zamykane? - generalnie z tymi 4 śmietnikami w
obrębie podwórka jest wesoło bo codziennie rano o 6 mamy kawalerie
śmieciarek tłukących się od jednego do drugiego ;)
to podwórko bylo przed wojna ogródkami - została jedna czereśnia - może
warto zasadzić dla owadów jakieś inne drzewa owocowe? może zwykle
mirabelki ?
kolejna sprawa to budki dla ptaków w okolicznych budynkach - podwórko
jest blisko Odry bywa, że jest pełne komarów - zapraszając na nie jaskółki i
jerzyki będziemy mieli cennych sprzymierzeńców w walce z komarami

16 Nie.
17 Błagam nie wycinajcie zieleni i nie betonujcie tego podwórka!
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